
 
 

 

 

Informace občanům obce 

Svésedlice 

červen 10 a 11/2022 

Milé sousedky, milí sousedé, 

s odstupem času bych se ještě rád vrátil ke komunálním volbám, 
které proběhly v září letošního roku. Volební období 2018 – 2022 
je tedy nenávratně za námi. Chtěl bych poděkovat všem, kteří se 
aktivně podíleli na chodu obce. Bylo a je vidět, například při 
obecních brigádách, že těch, kterým na naší vesničce záleží je 
opravdu spousta. Rád bych také poděkoval Pavlu Chrástovi  
a Honzovi Herynkovi za jejich aktivní přístup po dobu 8 let 
v obecním zastupitelstvu. Též patří díky jediné ženě v posledním 
volebním období Janě Herynkové.   



 
 

Za tuto čtyřletou dobu se nám jako celku podařilo dle mého 
několik velice dobrých projektů. Tou největší a pro mě 
samotného i nejnáročnější byla realizace vodovodu v naší obci. 
Hned poté bylo dokončení inženýrských sítí v lokalitě U Hřiště, 
kde se jako poslední realizovalo v roce 2019 veřejné osvětlení. 
Z větších akcí dále stojí za zmínku realizace komunikace 
„Průmyslová“ kolem firmy Havel Composites CZ, chodník 
směrem k autobusové zastávce na Velkou Bystřici a chodník 
s parkovacími místy směrem na Vacanovice. Dále realizace 
workout stezky ve Zmolách, výsadba aleje a spousty dalších 
menších projektů.  

Informace o způsobu hlasování při volbě 

prezidenta České republiky 2023  

Volba prezidenta republiky se koná na území České republiky 

v pátek 13. ledna 2023 od 14.00 hodin do 22.00 hodin a 

v sobotu 14. ledna 2023 od 8.00 hodin do 14.00 hodin. 

Případné druhé kolo volby prezidenta se na území České 

republiky uskuteční v pátek 27. ledna 2023 od 14.00 hodin 

do 22.00 hodin a v sobotu 28. ledna 2023 od 8.00 hodin do 14.00 

hodin. 

Volební místností je tradičně knihovna na obecním úřadě, č.p. 

58.  

 



 
 

Volby do zastupitelstev obcí 

V naší obci byla ve volbách do zastupitelstev ve dnech 23. a 24. 

září účast 52,74%, což je nižší účast oproti roku 2018, kdy byla 

volební účast 56,36%. V těchto volbách u nás byla, jak jste si 

mohli všimnout jedna kandidátní strana. 

Výsledky hlasování 

• Konar Lubomír  75 hlasů 

• Berka Vlastimil  71 hlasů 

• Ohera Bohuslav  86 hlasů 

• Bc. Rotter Martin 70 hlasů 

• Doležel Roman  56 hlasů 

• Komárek Michal, ml. 72 hlasů 

• Kenický Filip  71 hlasů 

• Herynková Jana  57 hlasů 

• Herynek Jan  37 hlasů 

Do zastupitelstva obce Svésedlice bylo na období 2022 – 2026 

zvoleno prvních 7 členů. 

 

Úřední hodiny 

Pondělí 8:00 - 11:30 13:00 - 15:00 

Středa 8:00 - 11:30 15:00 - 17:30 

 



 
 

Popis úřadu 

Konar Lubomír – starosta obce   737 624 238 

Ohera Bohuslav – místostarosta obce  732 627 879 

Kontrolní výbor 

Doležel Roman – předseda   733 764 530 

Berka Vlastimil a Herynek Jan - členové 

Finanční výbor 

Kenický Filip – předseda   723 206 105 

Kateřina Komárková, DiS.,  Miloš Spurný 

Účetní obce 

Ing. Zavadil Stanislav (do 31.1.2023)  737 801 196 

Od 1.11.2022 máme v týmu posilu na pozici účetní a 

referentka obecní úřadu a to paní Bc. Lucii Hořavovou. 

Poplatky na rok 2023 

Na následujícím zasedání zastupitelstva obce budeme muset 

projednat výši poplatků. Projednávat se bude výše všech 

poplatků. Navýšení se nejspíše dotkne i pronájmu sálu na 

kulturním domě. Jaká je vlastně současná situace? 

Odpady – směsný komunální odpad, papír, plast, sklo, 
velkoobjemový a nebezpečný odpad a BIO. Za poslední roky 
doplatek obce: 2019 – 101 984,-, 2020 – 90 698,-, 2021 – 
64 508,-. Rok 2022 vypadá na doplatek cca 75 000,-. To však 



 
 

uvidíme až po posledních letošních svozech a jakou výši 
odměny za třídění nám za poslední kvartál v roce vyčíslí 
společnost EKO-KOM. Předpokládaná skutečnost je taková, že 
aby poplatky pokryly výši nákladů, musel by poplatek činit cca 
913,-/osoba/rok. Další věcí je, že nám od svozové firmy 
Marius Pedersen přišel dopis, ve kterém nám oznamují, že od 
1.1.2023 budou všechny ceny navýšeny o 17%. 

Jednou z věcí, kterou můžeme udělat je zmiňované navýšení 
poplatku. Jsou však i jiné možnosti, jak obci ušetřit peníze. 
Jelikož téměř všichni, až na pár výjimek mají doma nádoby na 
tříděný odpad – papír a plast, tak je zrušení sběrných míst 
papíru a plastu. Zůstalo by zde tedy jen sklo a oleje. Ročně 
obec stojí pouze svoz, nikoliv likvidace papíru a plastu na 
sběrných místech cca 45 000,-. 

Nádoby na komunální odpad – platíme za tonáž plus svozový 

den, paušál za celou obec. Můžete tedy přistavit popelnici 

např. i do poloviny zaplněnou. 

Nádoby na papír a plast – platíme za tonáž plus za výsyp 

každé jednotlivé popelnice. Pokud tedy přistavíte nádobu 

zaplněnou z 50% platíme za výsyp, jako by byla plná. Zvažte 

tedy prosím, kdy nádoby na papír a plast vytáhnout či nikoliv. 

BIO – za poslední roky došlo také ke značnému zvýšení tonáže 

sváženého BIO odpadu. Zde jsme začínali na ceně 200,-/t a 

dnes jsme na 600,-/t. Uvidíme, zda i kompostárna bude 

zdražovat či nikoliv. Tady je potřeba maximálně možně využít 

zdarma dodané kompostéry od obce, případně si zapůjčit od 

obce malý štěpkovač. Další věcí, kterou mi hlava nebere, je že 

po úklidu větví a klestí na tomto místě bylo cca do týdne 



 
 

vysypáno několik kbelíků, možná koleček stavební suti! To 

samozřejmě musíme také uklidit a zaplatit. 

Vodné a stočné – z výběru vodného a stočného by měla 

obec tvořit povinně zákonnou rezervu. Tato rezerva se 

vypočítává z životnosti zařízení, dimenze a délky potrubí jak  

u vodovodu a vodojemu, tak u splaškové kanalizace ČOV. 

Vodojem i ČOV jsou závislé na elektrické energii, která nám 

bohužel cenově skočí na vládou stanovený strop. Voda, kterou 

nakupujeme do vodojemu od Moravské Vodárenské nám od 

1.1.2023 podraží o 22,14%, z 15,36 Kč za m3 na 18,76 Kč za m3 

bez DPH. Denní spotřeba vody z vodojemu je cca 15m3 Denně 

naší ČOV proteče cca 40m3. 

Pes  

Tento poplatek se historicky již několik let nezvyšoval a stále 

platí 100,- za psa. Uvidíme, jestli tomu tak bude i nadále. 

Termíny akcí 

Zpívání v kapli        8.12. 
Poker Texas Holdem     10.12. 
3. zasedání zastupitelstva obce    14.12. 
Šipkový turnaj      17.12. 
Tříkrálová sbírka       8.1. 

Svozy odpadů 2023 

Svozový kalendář bude součástí příštího vydání Informace 
občanům. V lednu 2023 bude 12.1. papír a plast. 16.1. 
komunální odpad.  

  



 
 

Čištění potoka 

Došlo k vyčištění sedimentu 
pod mostem za rybníkem. 
Jednalo se o poslední most 
v obci, který nebyl v poslední 
době čištěn. Na této akci se 
podíleli všichni noví 
zastupitelé. Dále došlo 
k vyčištění koryta potoka 
Beroňka. Kolem rybníka 
směrem k obci. V létě letošní 
roku též čistili potok kolem 
svých RD naši spoluobčané a 
zastupitelé. 

Výlov 

 



 
 

V průběhu letošního roku vznikla myšlenka udělat u rybníka 

molo. Ti z Vás, kteří tudy chodí si již mohli všimnout, že je 

hotovo. Bylo na něj použito dubové dřevo. V rámci jeho 

využití už jsou plánovány dvě akce. Závody lodiček, při kterých 

je molo nezbytnou součástí. Námětem druhé akce je, že se do 

rybníka zatlučou další kůly, na které se poté umístí dřevěné 

fošny a po těchto fošnách budou muset závodníci přejet část 

rybníka       

Pošta Přáslavice otvírací doba 

  

  



 
 

Véšplecht: 

Chleba (božidárek) Matina Rottera 

Každé bel na hřebikách, hdo že se tade na ďeďino přefaři, dež 
só tade te novy parcele. Tenkráť sem šil po choďňičko a jeden 
moloděc povidá : „co tam ide za božidárek bez kvasnic, ten 
neomňa aňi do třech napočétať. “  Moloďec na ňim visel 
čgálama, jak lopónovi vlci na chlopatym kožocho a přeméšlel 
co je zač.  
 
Debe pré ale moloďec zvjeďel což je ten božidárek bez kvasňic 
zač a co omi, toš nemá aňi zhlidu aňi šklibu, nále znáte to, 
opatrnosť je dobrá kosť.  
 
Řikajó mo chlebař Martin temo božidárkovi. On ten božidárek 
fakt omi a ďelá ho aji s kvasňicama a kořeňim od kózelňika 

    . Postavil si aji pec, ešče hlóbš než ke spoďňim vodám, až  
do zemské kocheňe, gde se vetápi serkó. Proto je ten 
božidárek tajak dobré.  
 
Moloďova polovica povidala, že po tym božidárko co mo 
Martin dal, taknejak moloďovi aji ošama vrzgalo. Chrňel pré 
celó noc, tvrďe jak krópovy mračno, že be e mrtvyho vestrašel, 
a to bere práške na spaňi. 
 
No a jináč počétať take chlebař Martin pré omi dobře a to si 
moloďec meslel, že přes hospodářstvi sotva kolomaz od 
podmásli rozezná.  
Včel má moloďec po dvóch jalovcovéch v krčmě nos jak modrc 
v novinách, že vjeďel od začátko jaké je ten chlebař Martin 

profesor.       
 



 
 

Občas si řikám, že tech lepšich leďiček je na svěťe pořád vic 
než tech špatnéch. So rád, že to plaťi aji o nás na óřaďe a na 

celé ďeďiňe     
 
 
Co z teho veplévá : 
 
Kesely jabko, oleža se, stává se náviném, 

natrpklá hroška pecó zesládne, zcokrovaťi      

(co se někomu nejdříve zdá kyselé a natrpklé, nemusí tak 

v jeho mysli navždy zůstat)  

 

 

 

Bohuslav Ohera 

  



 
 

Ze starého tisku 10.8.1888 

 

 

                                                                                  Bohuslav Ohera 



 
 

 

 

 

Smírčí kříž u kulturního domu. Malba z roku 1880 

 

 

Bohuslav Ohera 



 
 

Trafo a následující rekonstrukce VN – přívod 

do obce 

V minulém čísle jsme Vás 

informovali o realizaci nové 

trafostanice v obci za 

rybníkem. Tato stanice je již 

hotová, zprovozněná  

a zkolaudovaná. Další akcí ze 

strany ČEZ Distribuce bude 

obnovení vedení vysokého 

napětí, které vede jako 

jediné do obce viz situační 

plánek. Nyní jsme na začátku 

celého procesu, kdy je 

stavba projektována a po 

vydání stavebního povolení 

dojde k její realizaci. 

 

Pozvánka poker 

sobota 10.12. 

od 19 hod 

Kulturní dům, Svésedlice 43 

Startovné: 300,- 

  



 
 

Slova pana senátora Lumíra Kantora 

Státní medaile pro Juliánu Ludmilu 
Zatloukalovou - Coufalovou 
 
Tento týden jsem ji konečně viděl - medaili pro paní Juliánu.  
S osudem, jaký prožila, se jen tak nesetkáme. První starostka na 
Moravě, poslankyně, statečná a silná žena. Zanechala hlubokou 
stopu nejen v rodných Svésedlicích, ale díky svým počinům  
i v českých dějinách.  
Poté, co jsem se seznámil s jejím příběhem v obci, neváhal jsem  
s nominací na státní vyznamenání medailí Za zásluhy ani vteřinu. 
Jsem velmi rád, že jí bylo vyhověno. Odkaz paní Zatloukalové - 
Coufalové zůstane stálou a živou připomínkou, že za smysluplné  
a správné věci stojí za to bojovat. 
Na fotografií s panem starostou Lubomír Konar, který mě  
s příběhem paní Juliány seznámil a jejím prasynovcem 
Františkem Zatloukalem, který vyznamenání převzal osobně z 
rukou prezidenta během ceremoniálu státního svátku 28. října 
2022. 

 

  

https://www.facebook.com/Obec-Sv%C3%A9sedlice-1839508409666951/?__cft__%5b0%5d=AZWctQts9KCVOyILIL80cvZ3hux0RKqqE-a3870VSNuOjiVYsYQrUTGqGhCf7Ask1MvMrblWNmoJKRjxRkt9bFHgmAdxWJZsiISGnn5NSX9X1tfdGs3x8ui0iUf_YE89tY9jirS40l9H4xorLz-0ec9XAHpKRGQaDwvKIj2S99az_y86QYYWK8pEb5GUs_To3yg&__tn__=kK-R
https://www.facebook.com/lubos.konar?__cft__%5b0%5d=AZWctQts9KCVOyILIL80cvZ3hux0RKqqE-a3870VSNuOjiVYsYQrUTGqGhCf7Ask1MvMrblWNmoJKRjxRkt9bFHgmAdxWJZsiISGnn5NSX9X1tfdGs3x8ui0iUf_YE89tY9jirS40l9H4xorLz-0ec9XAHpKRGQaDwvKIj2S99az_y86QYYWK8pEb5GUs_To3yg&__tn__=-%5dK-R


 
 

 

  



 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Budeme velice rádi, pokud podpoříte jakýmkoliv malým 
sponzorským darem tuto akci, kterou pořádá nezisková 
organizace KČT Zelenáči Svésedlice. 

člen KČT Eliáš Libor 


